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Inhoud 

  
Onderwerp: 
Aanleg glasvezel update 
 Vraag: 
1. Wat zijn onze (gemeente Waadhoeke) mogelijkheden om glasvezel voor die adressen 
die nu (in de binnenstad van Franeker, maar ook in de buitengebieden) buiten de boot 
dreigen te vallen? Deze inwoners herinneren zich vanzelfsprekend de toezegging 
gedaan door de wethouder dat iedereen in Waadhoeke aangesloten zou (kunnen) 
worden op glasvezel.  
2. Een drietal vragen over de ontwikkelingen rondom KPN/Glaspoort:  
a. Wat is de visie van de gemeente op de plannen van KPN/Glaspoort?  
b. Gaan zij ook glasvezel aanleggen in de buitengebieden, de zogenaamde (super) witte 
gebieden?  
c. Hoe concreet zijn die plannen?  
3. In de beantwoording van de vragen in 2022 heeft u aangegeven dat u op dat 
moment geen zicht had op de hoeveelheid onrendabele adressen in Waadhoeke. Heeft 
u die informatie inmiddels wel? Zo niet, wanneer kunt u deze informatie met de raad 
delen?  
4. Gezien de recente ontwikkelingen stelt de ChristenUnie een periodieke update zeer 
op prijs. Kunt u de raad periodiek, bijvoorbeeld tweemaal per jaar, een update 
verstrekken van de situatie rondom de aanleg van glasvezel?  
 
Toelichting: ChristenUnie heeft op 19 december 2022 vragen gesteld over de aanleg 
van glasvezel in Waadhoeke. Inmiddels zijn er ontwikkelingen geweest die aanleiding 
geven tot nieuwe vragen. Wij hebben de volgende informatie ontvangen over de 
ontwikkelingen voor wat betreft de binnenstad van Franeker: Delta Netwerk gaat in de 
binnenstad van Franeker geen glasvezel aanleggen. Aanleiding voor deze keuze zijn de 
eisen die naar aanleiding van het archeologisch onderzoek zijn gesteld aan de 
uitvoering van de graafwerkzaamheden. (Meekijken van amateurarcheologen onder 
supervisie van een archeoloog van de provincie). Delta Netwerk ervaart dit als zeer 
kostenverhogend en lastig qua uitvoering. Daarnaast heeft Delta Netwerk 
aangekondigd dat ze (voorlopig) stoppen met verdere aanleg van glasvezel in de 
Gemeente Waadhoeke. De dorpen waar al is gestart met de aanleg worden deze 
afgemaakt. Alle inwoners in de dorpen die nu in eerste instantie niet worden aangelegd 
hebben een brief ontvangen van Delta Netwerk. De partij die ook een netwerk wil gaan 
leggen is Glaspoort (KPN). Glaspoort wil zijn huidige kopernetwerk gaan vervangen 
door glasvezel, m.a.w. alle inwoners met nu een koperaansluiting van KPN worden 
aangesloten op het nieuwe glasvezelnetwerk in de stad en dorpen. (start 2025) 



 

 

Reactie 
college 
05-11-
24 
(raad ) 

1. Wat zijn onze (gemeente Waadhoeke) mogelijkheden om glasvezel voor die 
adressen die nu (in de binnenstad van Franeker, maar ook in de 
buitengebieden) buiten de boot dreigen te vallen? Deze inwoners 
herinneren zich vanzelfsprekend de toezegging gedaan door de wethouder 
dat iedereen in Waadhoeke aangesloten zou (kunnen) worden op glasvezel. 
 

Antwoord: De toezegging van de wethouder is nog steeds van kracht. Inwoners zullen 
iets langer geduld moeten hebben nu Delta Netwerk tijdelijk is gestopt en de binnenstad 
van Franeker en enkele dorpen door hen voorlopig niet meer zullen worden 
aangesloten. Glaspoort heeft aangegeven dat zij volgend jaar willen starten met de 
aanleg en daarbij al zijn koperaansluitingen in alle kernen zullen vervangen door 
glasvezel. De instemmingsaanvraag van KPN zal naar verwachting eind dit jaar bij de 
gemeente worden ingediend. 

2. Een drietal vragen over de ontwikkelingen rondom KPN/Glaspoort:  
a.       Wat is de visie van de gemeente op de plannen van KPN/Glaspoort? 

Antwoord: De gemeente beschouwt de overstap van koper naar glasvezel als een 
positieve ontwikkeling in lijn met de technologische vooruitgang. Glasvezel biedt 
aanzienlijke voordelen ten opzichte van het kopernetwerk, zoals hogere 
internetsnelheden, een stabielere verbinding, en een grotere capaciteit om te voldoen 
aan de toenemende vraag naar dataverkeer. Deze verbeterde infrastructuur kan een 
impuls geven aan de lokale economie, innovatie stimuleren en bijdragen aan een betere 
digitale toegankelijkheid voor al onze inwoners en bedrijven. 
 
Daarnaast draagt de vervanging van het kopernetwerk bij aan de verduurzaming van de 
digitale infrastructuur, gezien glasvezel minder energie verbruikt dan koperverbindingen. 
Dit sluit goed aan bij de ambities van de gemeente op het gebied van duurzaamheid. 
 
De gemeente hecht echter ook belang aan een aantal randvoorwaarden. Denk op 
sommige plekken aan een archeologisch belang. Het proces moet zorgvuldig worden 
uitgevoerd met oog voor minimale overlast voor bewoners en ondernemers tijdens de 
aanleg. Wij zullen erop toezien dat KPN, in nauwe samenwerking met de gemeente, de 
benodigde vergunningen tijdig aanvraagt en rekening houdt met andere 
werkzaamheden in de openbare ruimte, zodat de overlast beperkt blijft. 
 
Tot slot blijft de gemeente open staan voor overleg met zowel KPN als andere 
marktpartijen om de uitrol van glasvezel op een transparante en efficiënte wijze te laten 
verlopen. Wij blijven ons inzetten voor een toekomstbestendige digitale infrastructuur 
die ten goede komt aan al onze inwoners. 
 
Onze rol hierbij is faciliterend. De gemeente zal instemmingaanvragen  voor de aanleg 
verlenen. Onderdeel hiervan is bv het voldoen aan de archeologische eisen. We hebben 
met de aanleg van KabelNoord en Delta de ervaring opgedaan (en merken nog steeds 
dat we vragen krijgen van inwoners over de aanleg van glasvezel) dat de gemeente als 
partij wordt gezien door onze inwoners. Echter wij zijn alleen partij voor het toezicht op 
de aanleg en de mogelijke overlast die uit de aanleg voortvloeit.  Vragen over de 



 

 

contracten die inwoners afsluiten met Delta e.d. zijn niet aan de gemeente om te 
beantwoorden. 
 

b. Gaan zij ook glasvezel aanleggen in de buitengebieden, de zogenaamde (super)  
witte gebieden? 

Antwoord: Voor de zogenaamde witte gebieden is KabelNoord in beeld.  KabelNoord is 
begin oktober gestart in Waadhoeke met ontsluiten van deze Super Witte gebieden en 
zal hier waarschijnlijk tot medio 2025 mee bezig zijn. 
 

c. Hoe concreet zijn die plannen?  
Antwoord: Deze plannen zijn in uitvoering. 
 

3. In de beantwoording van de vragen in 2022 heeft u aangegeven dat u op dat 
moment geen zicht had op de hoeveelheid onrendabele adressen in 
Waadhoeke. Heeft u die informatie inmiddels wel? Zo niet, wanneer kunt u 
deze informatie met de raad delen? 

Antwoord:  KabelNoord heeft deze de onrendabele adressen in Friesland in beeld 
gebracht en dus ook die in de Gemeente Waadhoeke. Het gaat om 233 adressen( opgave 
Kabelnoord) die  zullen worden aangesloten op het glasvezelnetwerk.  
 

4. Gezien de recente ontwikkelingen stelt de ChristenUnie een periodieke 
update zeer op prijs. Kunt u de raad periodiek, bijvoorbeeld tweemaal per 
jaar, een update verstrekken van de situatie rondom de aanleg van 
glasvezel? 
 

Antwoord: We stellen voor dat het college u informeert zodra er informatie te delen is 
of nieuwe ontwikkelingen zijn.  

 


